
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 295 af 17. december 2014 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V). 

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Lene Skov Henningsen  

  

22. december 2014 
J.nr. 14-5275491 

  

Skatteudvalget 2014-15
SAU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 295
Offentligt



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 295 

Under henvisning til ministerens svar på SAU alm. del - spørgsmål 236 bedes ministeren 

oversende et forslag til ændring af registreringsafgiftsloven, som gør det muligt, at også 

andre køretøjer, som lever op til kommunens godkendelseskriterier, kan komme ind un-

der ordningen og samtidig beskrive, hvilke konsekvenser en vedtagelse af et sådant lov-

forslag vil have. 

 

Svar 

Efter de gældende regler er biler, der bevilges til handicappede, som udgangspunkt pålagt 

registreringsafgift på helt samme måde som andre biler. Undtaget fra denne hovedregel er 

busser, hvor den, der får bevilget bilen, er kørestolsbruger. Disse busser er fritaget fra 

registreringsafgift. 

 

Efter min opfattelse er skattereglerne vedrørende køb af mindre handicapbiler så hen-

sigtsmæssige, som de kan blive. Det er nu en gang meget enklere for både den enkelte 

bevillingsmodtager og for det offentlige, at hele sagsgangen forløber i kommunalt regi og 

efter retningslinjer fastsat i sociallovgivningen. 

 

Set i det lys kan jeg ikke gå ind for, at de regler, der er fastsat for busser til kørestolsbru-

gere, udbredes til mindre handicapbiler. Jeg finder det derfor ikke relevant at udarbejde 

det ændringsforslag, som spørgeren ønsker. 
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